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PROTOKÓŁ Nr  24/2017 
posiedzenia Komisji Rozwoju Powiatu,  

Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
które odbyło się w dniu 26 czerwca 2017 roku, o godz.1330  

 
Przewodniczący Komisji           -  Antoni Dzik  
Protokolant                                 -  Alicja Dąbrowska 
 
Przewodniczący Komisji dokonał otwarcia posiedzenia, w którym uczestniczyło 6 radnych na 
ogólną liczbę 7 oraz zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki Nr 1 
i Nr 2 do protokołu). Następnie poprosił o wprowadzenie do porządku obrad punktu - 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie ograniczenia zakazu używania 
jednostek pływających o napędzie spalinowym na zbiorniku wodnym Siczki, gm. Jedlnia 
Letnisko, powiat radomski wprowadzonego uchwałą nr 111/XIII/2016 Rady Powiatu 
w Radomiu z dnia 29 stycznia 2016 r.. Zaproponował, aby to był punkt 2 porządku obrad.   

Innych uwag do przesłanego porządku nie zgłoszono. Rozszerzony porządek obrad został 
przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 
 
1. Zaopiniowanie informacji Inspekcji Ochrony Środowiska Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska w Warszawie Delegatury w Radomiu o stanie środowiska naturalnego 
w powiecie radomskim za 2016 rok. 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie ograniczenia zakazu używania 
jednostek pływających o napędzie spalinowym na zbiorniku wodnym Siczki, gm. Jedlnia 
Letnisko, powiat radomski wprowadzonego uchwałą nr 111/XIII/2016 Rady Powiatu 
w Radomiu z dnia 29 stycznia 2016 r. 

 
3. Sprawy różne.  
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad – Zaopiniowanie informacji Inspekcji 
Ochrony Środowiska Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Warszawie 
Delegatury w Radomiu o stanie środowiska naturalnego w powiecie radomskim za 2016 rok. 
 
Pan Ryszard Góralczyk z Delegatury w Radomiu Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 
Środowiska w Warszawie dokonał krótkiego wprowadzenia.  
Następnie przystąpiono do zadawania pytań.  
 
Radny Marek Jarosz zapytał o stan rzeki Iłżanki oraz o oczyszczalnię ścieków w Iłży.   
 
Pan Ryszard Góralczyk z Delegatury w Radomiu Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 
Środowiska w Warszawie poinformował, że Iłżanka w roku 2016 nie była monitorowana. Jak 
większość rzek w województwie mazowieckim ma problem z wielopierścieniowymi 
węglowodorami aromatycznymi. Ten stan chemiczny jest kontrolowany co roku. 
Zanieczyszczenia przeważnie pojawiają się wiosną, więc można podejrzewać, że ma to związek 
z użytkowaniem pobliskiego terenu. Odnośnie oczyszczalni poinformował, że wyniki są 
właściwe. Oczyszczalnia wystąpiła o okrojenie zakresu obserwacji, aby zeszła z obowiązków 
przedstawiania wyników dotyczących azotu i fosforu. Natomiast patrząc na wyniki stężenia 
azotu i fosforu w poprzednich latach należy pomyśleć o remoncie tej oczyszczalni.    
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Radna Ewa Tkaczyk zapytała, które gminy zostały ukarane za nieprzestrzeganie czystości 
i jak często są kontrolowane oczyszczalnie ścieków.  
 
Pan Ryszard Góralczyk z Delegatury w Radomiu Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 
Środowiska w Warszawie poinformował, że nie odpowie w tej chwili na pytanie dotyczące 
ukaranych gmin za nieprzestrzeganie czystości. Jeśli chodzi o kontrole w oczyszczalniach 
ścieków poinformował, że jest to praktycznie stały nadzór. Oczyszczalnie mają obowiązek 
przysyłać w odpowiednim terminie wyniki jakości ścieków oczyszczonych. Wyniki powinny 
być robione w laboratoriach akredytowanych. W przeciwnym wypadku wyniki mogą być 
zakwestionowane. Częstotliwość kontroli zależy od wielkości oczyszczalni.   
 
Radny Marek Jarosz zapytał o nowe prawo wodne. 
 
Pan Ryszard Góralczyk z Delegatury w Radomiu Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 
Środowiska w Warszawie stwierdził, że powinno ono wejść w życie już dwa lata temu. Cały 
czas uchylamy się od kar nałożonych przez Unię Europejską w postaci cofnięcia wszelkiego 
rodzaju dotacji na gospodarkę wodno - ściekową. Od 1 sierpnia byłyby one nieuniknione.  
Dzięki temu, że to prawo jest uchylone nie zostaną one nałożone. Czyli będziemy mogli nadal 
otrzymywać dotację na gospodarkę wodno – ściekową.  
Zmiana w nowym prawie dotyczy przede wszystkim układu zlewniowego. Przedtem ten układ 
był administracyjny, chodzi o zarządzanie, co nie odpowiadało wymogom Unii, ramowej 
dyrektywie wodnej. Będzie powołana spółka Skarbu Państwa - Wody Polskie, która będzie 
miała kompetencje dotyczące administracji i ze wszystkim co się z tym wiąże, m. in. 
wydawanie pozwoleń wodno – prawnych, które do tej pory wydawał Starosta.     
 
Więcej pytań i uwag nie było. Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali 
przedmiotowy materiał. Stanowi on załącznik Nr 3 do protokołu.        
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad - Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie ograniczenia zakazu używania jednostek pływających o napędzie 
spalinowym na zbiorniku wodnym Siczki, gm. Jedlnia Letnisko, powiat radomski 
wprowadzonego uchwałą nr 111/XIII/2016 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 29 stycznia 2016 
r. 
 
Radna Teodozja Bień stwierdziła, że nie widzi sensu robienia zakazów skoro później się 
odstępuje od tego.   
 
Wiceprezes Klubu Żeglarskiego IKAR w Jedlni Letnisko Robert Dąbrowski 
poinformował, że wykonują zadania publiczne zlecone przez gminę. Występują z wnioskami 
o wykonanie zadań publicznych, które powinna wykonywać gmina. Poinformował, że nie 
zamierzają po akwenie pływać szybko motorówką w ślizgu, tylko będą wykonywane  manewry 
podchodzenia do tonącego, ćwiczenia podejmowania tonącego z wody. Szkolą ratowników i 
straż pożarną. Osoby po takim kursie motorowodnym poodnoszą kwalifikacje przez co 
zwiększają szanse zatrudnienia w WOPR, czy w straży. Pływanie manewrowe to jest pływanie 
na wolnych obrotach to nie ma nic wspólnego z pływaniem ślizgowym. Jest tu silnik 20 KM, 
który nie wprowadza łodzi w ślizg. Tego silnika w zasadzie nie słychać.   



 3

Dodał, że mają w palnie uruchomić szkółkę żeglarską, gdzie trener powinien być koło dziecka. 
W przypadku gdyby coś się stało, instruktor musi dopłynąć w przeciągu 4 sekund. Łodzią o 
silniku elektrycznym nie zdąży. Kursy są częściowo odpłatne. Instruktorzy nie zarabiają, tylko 
środki te przeznaczane są na cele statutowe. To co zarobią muszą wydać, bo to jest tzw. odpłatna 
działalność pożytku publicznego, która musi się zbilansować.  
 
Radna Teodozja Bień zapytała, co w przypadku kiedy inny klub żeglarski wystąpi z takim 
wnioskiem.   
 
Wiceprezes Klubu Żeglarskiego IKAR w Jedlni Letnisko Robert Dąbrowski odpowiedział, 
że nie ma zbyt wielu takich klubów.  
 
Przewodniczący Komisji  stwierdził, że na takie korzystanie z wody należy dać pozwolenie, 
bo to ani rybakom ani nikomu nie przeszkadza.   
 
Więcej pytań i uwag nie było. Członkowie Komisji przy 4 głosach za, 0 – przeciwnych, 2 – 
wstrzymujących się pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały. Stanowi on 
załącznik Nr 4 do protokołu.        
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Sprawy różne.  
 
Nie zgłoszono. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji  zamknął 24 posiedzenie  
o godz.14.20. 
 
 
Protokołowała:                                                                            Przewodniczący Komisji  
 
Alicja Dąbrowska                                                                                  Antoni Dzik  
 

 

 

 


